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Steigā izdarītie grozījumi likumos “Par palīdzību dzīvokļu jautājumu risināšanā” un 
“Par dzīvojamo telpu īri” liecina par bezatbildību mājokļu politikas jautājumos. 
Valsts finansējums šo likumdošanas aktu izpildei joprojām nav piešķirts. 

 
Kārtējo reizi populistiski solījumi tiek iestrādāti nacionālajos likumos un Ministru 
kabineta noteikumos, bet atbildību par ekonomiski nepamatotiem valdības un 
Saeimas solījumiem tiek mēģināts pārlikt uz pašvaldību budžetiem.  
 
Nav izveidota datu bāze par denacionalizētajiem dzīvokļiem un netiek vērtētas 
reālās dzīvojamo māju celtniecības izmaksas. 
 
Nav reāla atbalsta ne pašvaldību sociālo māju celtniecībai, ne jaunu dzīvojamo 
māju celtniecībai publiskās un privātās partnerības ietvaros. Tieši otrādi – esošā 
likumdošana kavē publiskās un privātās partnerības attīstību. 
 
Latvijas Pašvaldību savienības 15.kongress prasa no valdības: 
 

1. Atzīt, ka pašvaldībām likumā noteikto obligāto pienākumu izpildei ir 
vajadzīgs daudzkārt lielāks dzīvojamais fonds nekā pašlaik, tāpēc valdībai 
jāpiedalās ar finanšu līdzekļiem šāda fonda veidošanā. 

2. Nodrošināt reālu finansējumu no valsts budžeta likumā “Par palīdzību 
dzīvokļu jautājumu risināšanā“ noteikto prasību realizēšanai, radīt elastīgu, 
pārskatāmu valsts un pašvaldību sadarbības finansējuma shēmu 
mērķdotācijām dzīvokļu jautājumu risināšanai, palielinot valsts finansējumu 
līdz 80%. 

3. Sākot ar 2006.gada valsts budžeta likumu, noteikt  
3.1. īpašu kredītu, galvojumu un aizdevumu limitu tām pašvaldībām, kuras 
piedalās dzīvojamo māju būvniecībā. 
3.2. valsts budžeta dotāciju pašvaldībām dzīvojamo māju būvniecībai, lai 
varētu nodrošināt pašvaldības funkciju – sniegt palīdzību iedzīvotājiem 
dzīvokļu jautājumu risināšanā. 

4. Novērst šķēršļus publiskās un privātās partnerības attīstībai mājokļu 
būvniecībā. 
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